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NVE: - Ikke enigmed Risnes
NVE sier at de ikke er enig
i Helge Briseid Risnes sin
oppfatning av NVtrs
vedtatte MTA-plan for
Buheii.

Som konsesj onsmyndighet er
det var oppgave å meddele kon-
sesjon tii energranlegg dersom vi
vurderer fordelene for allmenne
og prlvate interesser ti1 å vzere
større em ulempene. Vår saks-
behandlirg følger gjeldende 1o-

ver og forukrifter, og imehoider
blant annet en vurdering av til-
taket etter naturmangfoldloven
§ 8-12, fremholales det fra Norges
vassdrags- o g energidirektorat
(lwE).

NVE opplyser dessuten at de
ga konsesjon for Buheil vind-
kraltverk i 2015.

Vedtaket bie påkiaget av
blant andre Helge B. Risnes.
O1j e- og energidepar temer-bet
(OED) stadfestet konsesjonen I
2017, skriver NtraE og{ortsetler:

- OED ha} gitt NVE beskjed
om å awente behaldlingen av
nye meldinger e1ler søknader
om å bygge vindkraft, og vi be-
handler derforfor tiden kun sa-
ker som gjelder oppfølging av
gieldende vindkraftkonsesj o-
ner som allerede er meddelt.
Buheii vindliraftverk er en av
disse, hvor det i den gjeldende
konsesjonen er vilkår om at
konsesjonæren må lage en de-
taljplan og en miljø-, transport-
og anleggsplan (MTA). N\lE er

ansvarlig myndighet for oppføl
ging av konsesjonsviikar, og skal
behaldle de plalene vi mottar.
Vi har derfor behandlet MTA for
Buheii vindkraftverk i tråd med
gjeidende regler for vår saksbe-
handling.

NVE vil viiiere hemerke at de
ikke har noen egeninteresse av
å meddele vindhaftkonsesjorer.

- Vi har respekt for at mange
uLbyggingssaker er konfl ik tfyl-
te og at det er ullte menlnger
om konsesjon bør meddeles el-

l'y'andaq 11, novenrber 2013 Lister

1er ikke. Kommunen er en vittig
part i alle konsesionssaker, og
blir hørt ved flere anledlinger
i prosessen. I denne saken har
kommunen uttalt seg positiv iil
at det ble gltt konsesjon, og tii
behandlingen av MTA-planen,
blir det påpekt.

20, november skal Buheii vindkraftverk realitetsbehandles i kommunestyret.
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Jeg synes likerrel del er pafallende al NVE
godkjenner Å{TA-planen like etter at

prosjektleder for Buheii vincikraftverk
var blitt orlentert om at konsesjoncn tll
Buheii skal drøftes i kommunestvret.

Helge Briseid Risnes Helqe Br sel.l Risnes frykter det \,erste når dei gjeldei konseklensei ior fremt dEn på guheii

-Utbyggingav
Buheii vindkraft-
verk vil bii en u1y1<-

ke for: Kvinesdal, om
clet blir en realitet.

Griinder og teknolog Helge BIi
seid Risnes, som gikk til sak for
å få stolrtret vindkraftverket på
Buheii, som han riktignok tap-
te, er ikke overraskel over al

r En ulyl«I«e for l(vinesdal
NIE nå har godkjcnt MTA-plan.

- Jeg synes likevel det er på-
fallende at NVE godkjenner
MTA-planen like etter at pro-
si ektleder {or tsuheil vindkraft-
verk var blitt orienterl om al
konsesjonen til Ruheii skal
drøftes i kommunestyret 20.
november, sier han.

15. oktober ble det nemllg av-
holdL Lelefonmøte, hvor blanL
annet representanter for Kvi
nesdalkommune var med, deri-
blant ordfører Per Sverre Kvin-
laug og kommunalsjef Tor Arne
Eiken. Mølet skal ha kommet i

stand på oppfordring fra Gud-
mund Sydness, (prosjektleder
fra Nordisk vindkraft ogBuheii
Vindkraftverk), som ønsket å
orientere 0m arbeidet i prosiek-
tet. Ordl'ørercn på sin side, ori
enterte eksempelvis om at det
er kornmet et innbyggerforslag
(fra organisasjonen Bevar Hei
ane, journ. anm) som skal be-
handles .i kommunesLyrel i no-
vembermøtet, iføIge referatet.

Friluftsliv
Koblingen Rlsnes har tll Buheii
er at han har bruksrctt til ci hyt-

te i dette området. IIan er dessu-
ten godt kjent her, med mange,
og gode minner, ikke mhst i for-
hold tlljakt og friluftsliv gene-
relt, ifølge ham selv

- DeL jeg reagerer sl"erkesl- på
er at lkke NVE og OED er me-r
opptatt av å forholde seg til 1ov-
verket. Det vlrker som at de er
mer opptatt av å dele ut vind-
møllekonsesjoner enn å fø}gc
Naturmang{oklsloven. Det kan
se ut som at NvE oe, OED (Olje-
og energidepartementet) nær:-
mest har instruerL Kvinesdal
kommune og fylkeskommunen

i lbrhold ill vindkraft, sier Ris-
nes.

Han understreker at han på
lngen måte er i mot vindkraft,
grunder og teknolog som han
er:

Men vindmøller må bygges
på områder hvor de ikke gjør så
stor skade, sier han.

Risnes legger til at: Kvines-
dal harjo lenge drømL om å Iå iil
et vintersportssted på Knaben.
Det blir det neppe noe av om det
blir bygget haugevis med vind-
møller her, med blinkende lys
og dei hclc. Utbyggrng av Buheii

irl§



Telefonmøte med utbygger
15. oktober ble det avholdt
telefonmøte om Buheii
vindkraftverk, med
deltakere som Gudmund
Sydness fra Nordisk
vinrlkraft, ordfører Per
Sverre Kvinlaug, Tor Arne
Eiken, Chris Michelsen og
Edgar Vegge fra Kvinesdal
kommune.

vindkrai'tverk vil bli en ulykkc
for K\rlnesdal, om det blir en
realitet.

Erstatningskrav
Han innrømmcr samtidig at
han tviler på at det nå er mulig
å stoppe vindmø1]e-proslektet
på Butleii.

- Det erio gltt konsesion til en
viadmøllepark på Buheii. Skul-
1e det nå bli stoppet vil det ga-
rantert komme krav om erstat-
ning, sier han.

Rlsnes legger til at han også
er svært spcnt på om poiitiske
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Møtet kcm i stand på oppfor-
dring fra Gudmund Sydless,
prosjektleder for Buheii, som
ønsket å orientele om arbeidet
I prosjektet. Eoreløpigvar statu-
sen da (15. oktober joum.anm) at
MTA-planen ennå ikke var fer-
dig behaldlet av N\rE, altåler
med grunneierne var snart på
plass. Spørsmålet om ekspropri-
asjonlskjønn var bliit rettsllg
avklart og det ffemkom at det
jobbes med å avklare lnveste-
riagsbeslutning. Arbeide t med

kartfoffetning var startet opp,
hle det ogsa opplyst om. Ordfø-
rer Per Sverre Kviulaug orien-
terte om at det var kommet et
innbyggerforslag som skal be-
handles i kommunestyret i no-
vemberEløtet.

- Kommunen er videre opptatt.
av hvordan innspillene tii MTA-
planen blir ivaretatt og Sydness
skulle sende over informasjon
om hvorilan de har tenkt å løse
ale ulite punktene. Kommunen
opplbrdret til å planlegge hva

som kreves av tilta,k for trans-
porten fta Kleven brygge til Bu'
heii, fremk0mmer det inotat fra
mØtet.

Det b1e videre nel'nt at Ton-
stad vindkraftverk har gjort
flere midlertidige tlltak langs
veien som Buheii vil kurme dra
lytte av

- Her bør det gjøres avklarin-
ger både med Tonstaal vindliraft-
verk, vegvesenet og kommunen,
står det å lese videre. Noen av
tiltakene når det gieliler avkia-
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ringer mellom Kvinesdal kom-
mune og Buheii Vindkraft AS
er allerede giennorc-fØrt av andre
parter og kommunen mener der-
lor det vi1 være aktuelt å se på
om det er andre tiltak som skal
gjennomføres. Dette skulle man
komme tilbake til ...

- Tilrettelagt for
at planen skal
bankes gjennom

Frps gruppeleder i Kvinesdal, Runar Nilsen, vil at Buheii behandles på nytt
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- Nå synes jeg dette går
over stokk og stein- Ved
at denne planen kommer
nå tilrettelegges det for at
den skal bankes gjennom
i kommunestyret.

Gruppeleder i Frp, Runa-r Nil-
sen, synes ikke at cr ct godt
tidspunkt at NVEs vedtak i
forhold tll miliø, transport og
arealplan for Buheii Kmftverk
kommer nå, før saken skal be-
handles i ko1rmunesl-l.,reL 20.
november.

- Er det noe lokalpolltikere
skal ta del i så er det nettopp
MTA-planer som dette. Jeg sy-
nes fakLisk del er utidig at pla-
nen komernå,1ør vi har sagt
vårt, sier Nilsen.

Han er klar på at Kvinesdal
Frp vll anmode om ny behand-
lilg avBuheii.

F0T0r PRIVAT

lcdere i Kvinesdal slår ved sine
valgløfter.

- Jeg var på et valgkampmøte
I Liknes i sommer. Der var alle
partilederne i mot vindmø]ler
i bygda. Jeg er spent på om de
holder valgløitene sine. Skul-
le kommunestyret si nei er jeg
spent på hva som vil skje, ved-
giår han.

NAV-skandalen
Helge Briseid Risnes ser likhe-
ter med hvordan NVE og delvis
også 0ED har tolket reglene/
lowerkei i forhold lil vindkrai't,

med den nasjonåle NAV-skan-
dalen, med brukere som urett-
messig har blitt straffet fordi
de har mottatt stønader mens
de har oppholdt seg i EU/EØS-
land, noe som i etterkant har
vist seg at de kunne.

NVE harvædmeropptatt
av å dele ulvindkraftkonsesjo-
ner enn å forholde seg til lover
og regler, uttaler Briseld.

BJøRN HOEL
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- Vi har vært tydelig på vi
ønsker at Buheii behandles
på nytt, sier Nllsen, og min-
ner samtidig om at Frp har
vært kritisk til måten saks-
behandlingen har Jloregått på
hele veien.

På spørsmål omhvahantror
vil skje når Buheii skal reali
tetsbehzmdles i kommunesty-
ret scnere denne måneden, sva-
rer han følgende:

- Under en partilederdebatt
i Liknes i sommer signaliserie
alle partiene at de ikke vil ha
vindmøller i kommunon- Det
skal hli interessant å se om
de samme partiene står for de
valgløftene som ble gitt da.

Lister har gjort forsØk, m€n
ikke lykkes med å 1å en kom-
mentar fra ordlØrer Per Svelre
Kvinlaug.
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